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  Przewodniczący Rady Powiatu w Rypinie 

 

 

 

OR.0002.72.2024 

 

PROTOKÓŁ NR LXXII/24 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 20 lutego 2024 r. 

 

LXXII sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w 

Rypinie ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu w 

Rypinie Krzysztofa Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 odsłuchaniem 

pierwszej zwrotki hymnu państwowego, a zakończyła się o godz. 14.00 

 

Ad. 1   

 Po odsłuchaniu pierwszej zwrotki hymnu państwowego otwarcia obrad LXXII sesji  

VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Pan Krzysztof 

Cegłowski, następnie Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu.  

 

Ad. 2 

        Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 16 radnych w chwili rozpoczęcia obrad 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum. Radna Monika Kalinowska, Radna Danuta 

Tyraj oraz Radny Piotr Czarnecki byli nieobecni. Przewodniczący Rady stwierdził 

prawomocność podejmowanych uchwał. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad LXXII sesji VI kadencji Rady Powiatu.  

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad LXXII sesji Rady Powiatu w Rypinie, 

c) przyjęcie protokołów z LXIX, LXX, LXXI sesji Rady Powiatu w Rypinie. 

3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Rypinie  

za rok 2023. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz sposób 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Powiat Rypiński (projekt uchwały – druk nr 1),       

b) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego 

na rok 2024 (projekt uchwały – druk nr 2), 



2 

c) Uchwała w  sprawie  wyrażenia  zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej 

za rok 2024 z tytułu trwałego zarządu  przysługującego  Domowi Dziecka w Rypinie (projekt 

uchwały – druk nr 3), 

d) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Domowi Pomocy Społecznej 

„KOMBATANT” w Ugoszczu (projekt uchwały – druk nr 4), 

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej 

Typu Specjalistyczno – Terapeutycznego w Rypinie (projekt uchwały – druk nr 5), 

f) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Powiatowemu Centrum Pomocy 

Rodzinie w Rypinie  (projekt uchwały – druk nr 6). 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz naciśnięcie przycisku za przyjęciem 

porządku obrad LXXII sesji głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły z LXIX, LXX, LXXI sesji były wyłożone 

do wglądu w Biurze Rady i zapytał o uwagi do protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu w 

Rypinie. Uwag do protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu w Rypinie nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z LXIX sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 13 

radnych. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu zapytał o uwagi do protokołu z LXX sesji 

Rady Powiatu w Rypinie. Uwag do protokołu z LXX sesji Rady Powiatu w Rypinie nie 

zgłoszono. Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z LXX sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXX sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał o uwagi do protokołu z LXXI sesji Rady Powiatu w 

Rypinie. Uwag do protokołu z LXXI sesji Rady Powiatu w Rypinie nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z LXXI sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXXI sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 13 

radnych. 

 

Ad. 3  

        Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że sprawozdanie przekazane przez Pana 

Piotra Litke Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Rypinie z działalności PINB 

w Rypinie za rok 2023 zostało wysłane e-mailowo do radnych, wobec powyższego radni 

mogli zapoznać się z jego treścią. Sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu Komisji 

Ochrony Zdrowia, Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli. Sprawozdanie  

stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie z działalności PINB w Rypinie za rok 2023 

zostało przyjęte bez uwag i pytań. 

 

Ad. 4 a 

        Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz sposób 
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obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Powiat Rypiński. 

Projekt uchwały przygotowała Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/417/2024 

 

Ad.  4 b 

           Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Rypińskiego na rok 2024. 

 

Projekt uchwały przygotowała Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że dzisiejsze zmiany budżetowe są 

podyktowane przede wszystkim terminem wyborów.  

 

Radna Barbara Nowakowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Gospodarki 

poinformowała, że zmiany są pilnie potrzebne z uwagi na rozpoczęcie działalności związanej 

z wyborami. Nie można wydatkować środków jeżeli nie są wprowadzone te pieniądze do 

budżetu. Natomiast inne pozostałe zmiany dotyczą przede wszystkim wynagrodzeń we 

wszystkich działach. Pracownicy muszą uzyskać pobory zgodnie z przepisami. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Gospodarki poinformowała, że proponowane bonifikaty 

dla Domu Dziecka, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Domu Pomocy Społecznej w 

Ugoszczu oraz Placówki Opiekuńczej też są koniecznością wynikającą z obowiązku.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/418/2024 

 

Ad.  4 c 

         Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają pytania 

do projektu  uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej 

za rok 2024 z tytułu trwałego zarządu  przysługującego  Domowi Dziecka w Rypinie. 

 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/419/2024 
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Ad.  4 d 

          Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Domowi Pomocy Społecznej 

„KOMBATANT” w Ugoszczu. 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/420/2024 

 

Ad.  4 e 

          Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej 

Typu Specjalistyczno – Terapeutycznego w Rypinie. 

 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/421/2024 

 

Ad.  4 f 

          Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

rok 2024 z tytułu trwałego zarządu przysługującego Powiatowemu Centrum Pomocy 

Rodzinie w Rypinie.    

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXXII/422/2024 

 

Ad. 5 

        Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w 

okresie międzysesyjnym radni otrzymali w dniu dzisiejszym w formie pisemnej. 

Sprawozdanie od 28 grudnia 2023 r. do 20 lutego 2024 r. stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta uzupełnił sprawozdanie o informacje dotyczące:  

- podpisano umowę na uruchomienie 11 połączeń autobusowych na terenie Powiatu 

Rypińskiego. Na ten cel powiat otrzymał 600.000 zł środków rządowych, a wkład własny 

powiatu wynosił 60.000 zł. Każda z Gmin dołożyła, a także Miasto po 12.000 zł. Wartość 

całej umowy wynosi ponad 1.000.000 zł, 

- wspólnie z Kierownik PCPR-u Panią Katarzyną Bilicką i Państwem Piotrowskimi Starosta  
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uczestniczył w reportażu programu Polsat Interwencja - adopcja i rodziny zastępcze. Starosta 

przekazał, że bliźnięta zostaną adoptowani, więc ten program przyniósł skutek. W Powiecie 

Rypińskim jest 25 rodzin zastępczych, w których przebywa 68 dzieci, 

- w Rankingu Liceów, Techników Perspektywa 2024, Zespół Szkół nr 3 zajął 10 miejsce w 

Województwie i zdobył Srebrną Tarczę, a Zespół Szkół nr 1, liceum uplasowało się na 30 

miejscu wśród Liceów Województwa i zdobyło brązową tarczę, 

- 12 stycznia br. odbyło się spotkanie z Wójtem Gminy Osiek Panem Pawłem Chudym w 

sprawie budowy ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej, która połączyłaby Rypin wraz 

z Osiekiem. Następne spotkanie zaplanowane jest na 26 lutego br. w Starostwie w Rypinie, na 

które jest zaproszony Starosta Brodnicki, Wójt Gminy Rypin Pan Janusz Tyburski, a także 

Burmistrz Miasta. Wspólne działania będą dotyczyły powstania ścieżki rowerowej, która 

połączy dwa powiaty. Taka ścieżka już funkcjonuje z Osieka do Brodnicy. Planowana ścieżka 

jest też ujęta w strategii Województwa, 

- 17 stycznia br. odbyło się spotkanie noworoczne dla samorządowców i organizacji   

pozarządowych zorganizowane wspólnie z Miastem Rypin, a także z Izbą Przemysłowo-

Handlową Oddział w Rypinie. Podczas spotkania podsumowano poprzedni rok, 

- 18 stycznia br. odbyło się ślubowanie i wręczenie patentów kadeta uczniom Klasy 

Mundurowej Oddziału Przygotowania Wojskowego w Zespole Szkół nr 2. Tego dnia także 

otworzono pierwszą wirtualną strzelnicę w Powiecie Rypińskim, 

- w styczniu rozstrzygnięto konkursy na stanowiska Dyrektorów Zespołu Szkół nr 5 im. ks. 

Jana Twardowskiego w Rypinie oraz Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Dyrektorem ZS 

nr 5 na kolejne 5 lat został Pan Jarosław Tomkowski, a nadzór nad Poradnią Psychologiczno-

Pedagogiczną będzie sprawowała Pani Anita Suska, 

- 24 stycznia br. Starosta uczestniczył w programie "Śniadanie z Boksem" wraz z 

komentatorem Edwardem Durdą, a także Panią Aleksandrą Nowacką Kierownikiem 

Szkolenia Polskiego Związku Bokserskiego. Gala Boksu odbyła się 26.01.2024r. w 

Rypińskim Centrum Sportu, 

- 25 stycznia br. na zaproszenie Wójta Gminy Skrwilno Dariusza Kolczyńskiego wspólnie z 

Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu Ziemowitem Kłosowskim uczestniczono w 

podsumowaniu roku w Kole Gospodyń Wiejskich w Skrwilnie, 

- 28 stycznia br. został rozegrany w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy turniej 

charytatywny, na którym zbierano na chore płuca po pandemii, 

- 31 stycznia w Zespole Szkół nr 5 odbył się II przegląd kolęd i pastorałek, 

- 1 i 2 lutego br. odbyło się wydarzenie w Rypińskim Centrum Sportu pn. Bezpieczne Ferie, 

które zostało zorganizowane wspólnie przez Starostwo Powiatowe, Komendę Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej, Związek Ochotniczej Straży Pożarnej Oddział Powiatowy w 

Rypinie. Event  ten był kierowany dla Szkół Podstawowych z całego powiatu,  

- 6 lutego br. po czteroletniej przerwie został zorganizowany XXI Bal Radości dla osób z 

niepełnosprawnościami, 

- został zakończony etap wyposażenia w meble i potrzebny sprzęt Poradnię Psychologiczno-

Pedagogiczną przy ul. Mławskiej 54, która zostanie przeniesiona z ul. Dworcowej. Oficjalne 

otwarcie planowane jest na 15 marca 2024 r.  

- Powiat Rypiński realizuje inwestycje przy ul. Młyńskiej. Cała inwestycja będzie kosztowała 

ponad 600.000 zł. Do tego także będzie inwestycja na ul. Sportowej, a także w Gminie 

Brzuze w miejscowości Radzynek, 

- 8 lutego br. odbyły się obrady Konwentu Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

którego gospodarzem był Powiat Sępoleński. Razem z przedstawicielami rządu i samorządu 

rozmawiano o wielu kwestiach i sprawach, m.in. o opiece geriatrycznej, finansowaniu 

edukacji i rządowym programie Polski Ład, 
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- 9 lutego br. w Powiecie Rypińskim, a także w całej Polsce odbywały się protesty rolników. 

Razem z Członkiem Zarządu Panią Moniką Kalinowską Starosta otrzymał od protestujących 

Rolników postulaty, które zostały przekazane już do Ministerstwa Rolnictwa. Starosta 

podziękował organizatorom, że kolejny raz Starostwo zostało wyróżnione, gdyż w 2022 r., 

także przed Starostwem odbył się protest rolników, 

- 13 lutego br. odbyło się uroczyste otwarcie nowej części Dziennego Domu Pobytu 

"Senior+", 

- 14 lutego br. w siedzibie Starostwa Powiatowego w Golubiu odbyło się spotkanie dotyczące 

sieci Centrów Zdrowia 75+ - Centra geriatryczne,  

- 15 lutego br. Starosta razem z Prezesem Koła Miejskiego Rypin Polskiego Związku 

Kombatantów Andrzejem Boruszkowskim odwiedził Panią Krystynę Lemańską z Gminy 

Rogowo z okazji 90 urodzin, która należy do Związku Kombatantów Rzeczypospolitej 

Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych, 

- w styczniu i lutym odbyły się studniówki,  

- trwa analiza dokumentów dotycząca zaprojektowania i budowy przychodni przy szpitalu, a 

także Poradni chirurgicznej i ortopedycznej w budynku administracji. Zgłosiło się 9 firm do 

wykonania tej inwestycji. Najniższa oferta jest na poziomie 5.890.000 zł, a zabezpieczone 

środki są w formie otrzymanego dofinansowania w kwocie 6,3 mln zł i z budżetu łącznie 7,5 

mln zł, 

- trwa analiza dokumentów dotyczących drugiej inwestycji tj. budowy hali przy liceum. 

Zgłosiło się 13 firm. Zabezpieczone środki finansowe w budżecie wynoszą 8 mln zł, a 

najniższa oferta wynosi 7,3 mln zł. 

Starosta poinformował, że jest już po analizie projektu z Zarządem Dróg Wojewódzkich 

ronda przy ul. Kościuszki i ul. Mleczarskiej oraz ul. Piaski. Wiadomym jest, ze to rondo 

będzie wchodziło w teren liceum, dlatego też przy tej nowej inwestycji będzie trzeba się 

przystosować. Kończy się etap zaprojektowania ronda przy ul. Warszawskiej, Spokojnej, 

Młyńskiej, Ogrodowej. Jeżeli będzie dokumentacja wtedy można starać się o pozyskanie 

środków finansowych. 

 

Ad. 6 

        Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne 

wnioski, oświadczenia i informacje? 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Porządku 

Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad 

dzisiejszej LXXII sesji Rady Powiatu w Rypinie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

nie wyrażenia zgody przez Radę Powiatu w Rypinie na sprzedaż działki o numerze 765/9 o 

powierzchni 252 m2 i działki o numerze 766/1 o powierzchni 129 m2  należących do SP ZOZ 

w Rypinie. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że Pani Mecenas Astryda Adamczak będzie jutro, a 

posiedzenie komisji odbyło się w dniu wczorajszym i nie ma zatwierdzenia uchwały od 

strony prawnej, więc ta uchwała zostanie wprowadzona na najbliższe posiedzenie, które 

będzie w przyszłym tygodniu. Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że miał ją dzisiaj zgłosić 

do wprowadzenia do porządku, ale jak nie ma opinii prawnej, to nie może bez opinii prawnej 

tej uchwały procedować. Jest to temat związany z wiadomymi sprawami, o których Radni są 

poinformowani. Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z 

Panią i Panem Dyrektorem szpitala oraz z Panem Rejsem i z Panią Grodzicką w dniu protestu 

rolników. W tym spotkaniu miał uczestniczyć również Rafał Zglinicki i Paweł Sobierajski, 

ale radnych z wiadomych przyczyn nie było. Przewodniczący Rady Powiatu przekazał wolę 

Radnych i decyzję Radnych otrzymując odpowiedź, że w rozmowach indywidualnych Radni 
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mówią co innego. W związku z powyższym Pan Rejs chciałby, żeby temat tych działek został 

przegłosowany, więc ten temat tych działek będzie głosowany na przyszłej sesji. 

 

Radna Jagoda Grajkowska Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia, Porządku Publicznego 

i Bezpieczeństwa Obywateli powiedziała, że wydźwięk jest taki, że radni nie zajęli 

stanowiska, a to nie jest prawdą i  dlaczego został wystosowany wniosek z Komisji Ochrony 

Zdrowia, Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli do Przewodniczącego Rady 

Powiatu o taki projekt uchwały. Pani Jagoda Grajkowska poinformowała, że to było już 

kolejne spotkanie w tej sprawie, w którym uczestniczyła Pani Dyrektor szpitala, która  

przedstawiła, że sprzedaż tych gruntów nie będzie z korzyścią dla szpitala. Pani Jagoda 

Grajkowska poinformowała, że podczas wczorajszego posiedzenia 7 radnych było za 

wystosowaniem tego wniosku oczywiście po kolejnych konsultacjach z Panią Dyrektor 

szpitala. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że temat sprzedaży działek był bardzo szczegółowo 

analizowany i do tego jest to ostatni grunt należący do szpitala. Przewodniczący Rady 

Powiatu poinformował, że w dalszym procedowaniu Panu Rejsowi została zaproponowana  

wola Radnych Rady Powiatu, że Radni wyrażą zgodę tylko na zamianę tych działek. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że najpierw radni wyrażą zgodę na sprzedaż tych 

działek lub nie wyrażą zgody, a następnie będzie procedowany temat zamiany. 

Przewodniczący Rady Powiatu nie chciałby, żeby Radni Rady Powiatu byli posądzani, że nie 

chcą pomóc lub nie chcą załatwić. Przewodniczący Rady Powiatu zaznaczył, że Radni są 

otwarci na rozmowy.  

 

Radny Rafał Zglinicki odniósł się do Ogólnopolskiego Protestu Rolników. Ze strony rolników 

przeprosił wszystkich za utrudnienia, które występują podczas blokady dróg i przejazdów.  

Zaznaczył, że rolnicy w tym momencie nie mają innych możliwości, żeby w jakiś sposób 

zamanifestować. Poinformował, że prawdopodobnie 27 lutego br. zostanie zorganizowany 

strajk rolników pn. Marsz Gwieździsty na Warszawę. Zdaniem Radnego Rafała Zglinickiego 

jest to dobra forma, gdyż trzeba blokować, zwłaszcza tych, którzy doprowadzili do tej 

sytuacji, która jest teraz w rolnictwie. Pan Rafał Zglinicki powiedział, że Pan Minister Michał 

Kołodziejczak obiecuje ujawnić listę firm. Pan Rafał Zglinicki uważa, że Pan Michał 

Kołodziejczak jest showmenem i swego czasu próbował robić karierę, natomiast teraz, kiedy 

już stanął w Ministerstwie Rolnictwa to niestety, ale musi rozwiązywać te problemy. Obiecał, 

że takie listy importerów się pojawią oraz pojawią się też prawdopodobnie powiązania 

wysoko postawionych polityków, którzy przyzwalali na tego rodzaju procedery. Radny Rafał 

Zglinicki przedstawił postulaty rolników: 

1. głównym postulatem jest ograniczenie nadmiernego napływu towarów rolno spożywczych 

do Polski z Ukrainy,  

2. jest konieczność uproszczenia i ograniczania nieracjonalnych wymogów zielonego ładu, 

3. jest poprawa opłacalności produkcji rolnej. 

Radny Rafał Zglinicki zaznaczył, że skala protestu rolników jest bardzo duża i sam 

uczestniczył w dniu  9 lutego br. w proteście, podczas którego Panu Staroście rolnicy 

przekazali postulaty. Na miejscu zbiórki ciągników było ponad 400 ciągników, które były 

przygotowane na to, żeby wjechać do Rypina. Radny Rafał Zglinicki zaznaczył, że nie chce 

uprawiać polityki, ale jego zdaniem wszyscy widzą jaki jest problem importu zboża z 

Ukrainy. Powiedział, że to nie tak wszystko miało się odbywać i uważa, że takie błędy, jakie 

popełnił poprzedni rząd są niewybaczalne. Zboże z Ukrainy miało być importowane i miało 

być przeprowadzane przez tzw. korytarz humanitarny. Miało ono być dostarczone do portów, 
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a z portu wywiezione do krajów, gdzie te zboże tak naprawdę było dedykowane tj. do Afryki, 

Arabii, Hiszpanii. Niestety to zboże pozostało w kraju. Wielkie korporacje za przyzwoleniem 

państwa zarobiły ogromne pieniądze doprowadzając w tej chwili do tego, że Polska jest 

zamagazynowana na co najmniej 2 lata. Za 5 miesięcy będą żniwa, więc gdzie rolnicy mają te 

swoje produkty sprzedać? Ceny spadły radykalnie, a cena pszenicy w tej chwili jest na 

poziomie 600 zł za tonę. Jest to cena niepokrywająca w żaden sposób kosztów produkcji. 

Zdaniem Radnego Rafała Zglinickiego nowy rząd też nie pozostaje bez winy. Powinien 

próbować te problemy rozwiązać i szukać rynków zbytu, a przede wszystkim wywieźć zboże 

z kraju i uruchomić skup interwencyjny, aby przed żniwami opustoszyć magazyny, żeby 

rolnicy w żniwa mogli te swoje produkty sprzedać. Radny Rafał Zglinicki uważa, że zawiniły 

w tej sytuacji też polskie służby jak Służba Celno-Skarbowa, która doprowadziła do tego, że 

nie było kontroli zboża technicznego, które nie spełniało żadnej standaryzacji i które nie 

powinno tak naprawdę trafić ani do pasz ani na mąkę. Gdzie finalnie wszyscy to spożywamy. 

Sanepid, Inspekcja Weterynaryjna, PIORiN to są służby, które polskiego rolnika kontrolują i 

wystawiają mandaty. Rolnicy muszą się do przepisów dostosować, natomiast to, co trafiło do 

Polski, może być swobodnie dystrybuowane. Zdaniem Pana Rafała Zglinickiego Pan Janusz 

Wojciechowski nie powinien zostać Komisarzem, gdyż wprowadzał różnego rodzaju 

procedury, które też doprowadziły do niezadowolenia rolników w kwestii zielonego ładu tj. 

osiągnięcie neutralności klimatycznej do 2050 roku. Obejmuje ono ograniczenia w 

stosowaniu nawozów, środków ochrony roślin, zmiany nawyków żywieniowych 

Europejczyków, a najbardziej krzywdzące dla rolników jest wprowadzenie obowiązku 

ugorowania od 4%. Pan Rafał Zglinicki wyjaśnił, że rolnik mający 100 ha, który musiał kupić 

ziemię w celu powiększenia gospodarstwa i wydał na ten cel konkretne pieniądze, to teraz 

funduje się mu, aby 4 ha były ugorowane. Radny Rafał Zglinicki uważa, że   jest to paranoja i 

nieporozumienie. Podał przykład firmy transportowej, która mając 100 ciężarówek musiałaby 

4 ciężarówki całkowicie wyłączyć z użytku. Rolnicy są niszczeni, a wielkie korporacje tzw. 

Ekoterroryści dobierają się do rządzenia i chcą zniszczyć konkurencyjność oraz zdrowe 

zasady. Pan Rafał Zglinicki uważa, że rolnicy zapewniają to bezpieczeństwo żywnościowe 

kraju i nie niszczą tego co już zostało wypracowane. Nie wiadomo co się pojawi na półkach 

sklepowych jeżeli nie będzie polskiego rolnika. Pan Rafał Zglinicki powiedział, że list 

importerów zboża z Ukrainy pojawiło się kilka, a Minister Kołodziejczak obiecuje rolnikom 

taką listę najbardziej wiarygodną. Pani Minister Anna Gembicka już też podjęła się dużego 

ryzyka i w listopadzie będąc Ministrem taką listę opublikowała. Na tej liście są firmy z rejonu 

najbliższego tj. firma Cedrob, firma Agrolok, firma Ampol-Merol, firma Chemirol. Radny 

Rafał Zglinicki poinformował, że na niedzielnym spotkaniu parlamentarzystów z rolnikami 

był m.in. Pan Minister Krzysztof Ardanowski, obecny poseł Pan Zbigniew Sosnowski, poseł 

Pan Ryszard Bober, Senator oraz Pan Wiceminister Rodziny i Polityki Społecznej Paweł 

Zgórzyński. Pan Minister Ardanowski stwierdził, że tak naprawdę nie ma mechanizmów, 

które pozwoliłyby, żeby te firmy, które tyle tego zboża zaimportowały do Polski, żeby można 

w jakikolwiek sposób je ukarać. Radny Rafał Zglinicki nie wyobraża sobie, że państwo 

polskie daje przyzwolenie na tego rodzaju procedery, destabilizując całkowicie polskie 

rolnictwo. Radny Zglinicki przedstawił pomysły na to, żeby też blokować te firmy, 

lekceważyć i nie dokonywać zakupów z tych firm, natomiast te mechanizmy są trudne. 

Rolnicy mogliby zablokować Cedrob i zablokować torowiska, ale ich adwokaci próbowaliby 

też później żądać odszkodowań od rolników, przynajmniej od tej grupy założycieli protestu. 

Informacja dotycząca firmy Cedrob mówiła, że ta firma jest dedykowana okolicznym 

rolnikom, żeby wyrównywać ceny skupu, więc Radny pyta gdzie jest ta lojalność? Radny 

Rafał Zglinicki był w grupie rolników, którzy poszli w delegacji do Cedrobu zadać jedno 

podstawowe pytanie: Czy Cedrob importował zboża z Ukrainy? Dyrektor Cedrobu 
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odpowiedział, że nie dochodziło do takiego procederu. Radny nie będzie tego rozsądzał, ale 

uważa, że to się samo wyjaśni, a na ujawnionych listach wyraźnie firma Cedrob widnieje. Pan 

Rafał Zglinicki zaznaczył, że nie chce być postrzegany jako przeciwnik firmy Cedrob, ale 

widać jak Rypin został „rozjechany”, jak wyglądają drogi w Rypinie i jak wygląda droga na 

Żuromin. Pan Rafał Zglinicki uważa, że firma Cedrob powinna uszanować też lokalnych 

rolników i nie powinna doprowadzać do takiej destabilizacji rynku. Radny Rafał Zglinicki 

dodał, że ta cała sytuacja doprowadziła do potężnych konfliktów, gdyż Polacy wyciągnęli 

jako pierwsi rękę do Ukrainy i pomagali Ukraińcom. W tej chwili bardzo dużo Ukraińców 

przebywa w Polsce. Pan Rafał Zglinicki powiedział, że Putin jest człowiekiem 

nieobliczalnym i dopóki wojna trwa na Ukrainie, to Polacy mogą czuć się w miarę 

bezpiecznie, ale to jest cieniutka linia, a ta wojna może przejść i do Polski. Rolnicy cały czas 

blokują przejście w Dorohusku, a zboże z Ukrainy wjeżdża cały czas pociągami mimo blokad 

rolników. To zboże jest marnej jakości i często spleśniałe albo zgniłe. Wjeżdża ono do Polski, 

a później przebywa drogę na Litwę, gdzie zdobywa status zboża europejskiego i powrotnie 

wjeżdża do Polski i tu już zostaje. Zdaniem Radnego jest to odpowiedzialność obecnego 

rządu, aby zatrzymać ten proceder. Służby powinny przeciwdziałać, gdyż dojdzie do 

bankructwa wielu gospodarstw i rolnictwo polskie może upaść. Radny powiedział o 

incydencie do którego doszło na przejściu granicznym w Dorohusku tj. do zbezczeszczenia 

polskiej flagi narodowej przez Ukraińców. Pokazuje to, że Polska już nie jest tak dobrze 

odbierana przez Ukrainę. Radny Rafał Zglinicki poprosił Pana Starostę: „Już czas najwyższy 

lokalnej firmie, czyli Cedrob-owi troszeczkę pogrozić paluszkiem. Niech oni też się skupią na 

tym, że nie są najważniejsi, bo w końcu rolnicy mogą im pokazać jaka jest siła w rolnictwie.”  

 

Jarosław Sochacki Starosta Rypiński odpowiedział, że nie zgodzi się z jednym, że ta droga 

jest tak przez firmę Cedrob rozjechana. Ta droga w 2012 r. była już do remontu. Na dzień 

dzisiejszy środki finansowe na remont tej drogi są zabezpieczone. Pierwszy etap z Rypina do 

Stępowa będzie prowadziła firma Strabag, a drugi etap konsorcjum firm Brodnica i Lipno.  

Starosta powiedział, że trzeba mieć świadomość, że to jest ciężki sprzęt. To samo dotyczy 

dróg w Gminie Rogowo. Droga wojewódzka do Lipna też wymaga już remontu. Trzeba 

wnioskować, żeby remont tych dróg odbył się jak najszybciej. Tam jest też ciężki sprzęt, gdyż 

są kopalnie. Za chwilę odbędzie się spotkanie w sprawie drogi Huty-Chojno. Są trzy kopalnie 

obok tej drogi, więc ta droga wymaga już remontu łącznie z przepustami. Radni w osobach 

Pana Ziemowita, czy Pani Barbary, czy Pana Jacka zabiegają o remont tej drogi. Starosta 

poinformował, że tych dróg, które są zniszczone na terenie powiatu jest ogrom i nie zgadza 

się ze stwierdzeniem, że to akurat tylko firma Cedrob rozjechała tą drogę. Remont tej drogi 

powinien już być 15 lat temu zrobiony. Starosta dodał, że Pan Przewodniczący Rady tą drogą 

jeździ, a na gruntowny remont zostanie przekazana kwota około 100 mln zł. 

Starosta zaznaczył, że nie ma takich argumentów, żeby grozić palcem firmie prywatnej.  

Starosta dodał, że nie tylko on, ale i mieszkańcy Powiatu Rypińskiego całym sercem 

wspierają rolników. Są utrudnienia, ale wszyscy wiedzą o co walczą rolnicy i na pewno 

wszyscy wspierają rolników. Zdaniem Starosty Rypińskiego poprzedni rząd, ale i ten rząd też 

na pewno ma argumenty, żeby zadziałać dla dobra rolnictwa, a także konsumentów. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za udzielone informacje i sprostował, że ostatnio 

jeździ przez Skudzawy, gdzie powiat wyremontował drogę, a odległości są podobne. Kolejną 

rzecz, którą również sprostował było zaznaczenie, że oprócz koleżanki i kolegów z Gminy 

Rogowo jego osoba też jest z tego okręgu i też zabiega o te działania na terenie Gminy 

Rogowo. Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że udaje się czasami dużo więcej, aniżeli na 

terenie swojej Gminy Skrwilno, bo akurat na te uroczystości, o których Pan Starosta mówił i 

innych uroczystościach w Skrwilnie nie był i nie jest zapraszany, ale to już pomija. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zaznaczył, że stara się pomagać w miarę możliwości w 

Gminie Rogowo. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał: Czy są jeszcze jakieś pytania?   

Nikt więcej nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

 

Ad. 7 

      Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Cegłowski podziękował za udział w sesji i 

zamknął obrady LXXII sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Zakończenie obrad LXXII sesji Rady - godz. 14.00 

 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa.                 

                                  Przewodniczący Rady 

  

                                                          Krzysztof Cegłowski 
Protokołowała: 

Anna Zaborowska 

 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 

2. Lista zaproszonych gości. 

3. Wyniki głosowań. 

4. Pismo do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 15.02.2024 r. z przekazaniem 

Postulatów Rolników.  

5. Wniosek Komisji Zdrowia, Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli  z dnia 

19.02.2024r. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Rypinie za 

rok 2023. 

7. Sprawozdania Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 


